



## NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

### Capital Pathway Support Officer

#### PROGRAM OVERVIEW

The Capital Pathway is one of the most scenic and vibrant networks in North America—a place where nature, culture, and community come together. Stretching across Canada's Capital Region, this non-motorized, multi-use pathway connects Ottawa and Gatineau, linking rivers, green spaces, and historic landmarks. Whether you're cycling, walking, or rolling, the pathway network offers an unforgettable experience that inspires active living and exploration in the heart of breathtaking landscapes. Join us in shaping and supporting this iconic network that welcomes residents and visitors of all ages!

#### REQUIREMENTS

- Completion of at least one (1) year of university studies in Engineering, Geography, Urban Planning, Urban Design, or a related program.
- Bilingual in both official languages (English and French).
- Possess a valid driver's license (Ontario: Class G, Québec: Class 5) and able to provide a good driver's abstract.
- Be at least 19 years of age.

#### WORKING CONDITIONS

- Must be willing to visit various sites.
- Must be willing and physically able to use a bicycle for site visits within assigned sectors.
- Must be willing to work outdoors in various weather conditions.
- Must wear a uniform provided by the NCC.
- Must adhere to safety codes that are in effect on construction sites, including wearing the appropriate personal protective equipment such as CSA approved footwear (not provided by the employer).
- Willingness to occasionally work a shift work schedule based on operational requirements to support special events and the Weekend Bikeday program.

#### EXPERIENCE, KNOWLEDGE AND COMPETENCIES

- Strong interpersonal skills, able to engage with colleagues, contractors, and the public.
- Attention to detail, project documentation skills, and ability to prioritize and meet multiple deadlines.
- Ability to work collaboratively in a team and independently; demonstrates critical and analytical thinking.



## NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

- Proficient with Excel and basic GIS software; comfortable adopting new technologies and making recommendations for pathway development.

### MAJOR RESPONSIBILITIES

- Assist in implementing the Capital Pathway Strategic Plan Action Plan and support data collection on the pathway system.
- Inspect and evaluate pathway and asset conditions, identifying needs to meet NCC standards.
- Prepare and finalize project documentation, including reports, plans, specifications, and photos.
- Organize distribution of cycling maps and poster installations for the bulletin board program.

### RATES OF PAY

Student rates of pay generally follow the Treasury Board of Canada Secretariat guidance, but some positions are paid based on the work performed rather than the student's level of education.



## NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

### Agente(e) de soutien aux sentiers de la capitale

#### VUE D'ENSEMBLE DU PROGRAMME

Le réseau de sentiers de la Capitale est l'un des plus spectaculaires en Amérique du Nord — un lieu où nature, culture et communauté se rencontrent. S'étendant à travers la région de la capitale du Canada, ce réseau polyvalent et non motorisé relie Ottawa et Gatineau, en donnant accès aux rivières, aux espaces verts et aux sites patrimoniaux. Que vous soyez à vélo, à pied ou en fauteuil roulant, la Promenade de la Capitale offre une expérience inoubliable qui inspire la découverte et la vie active au cœur de paysages grandioses. Joignez-vous à nous pour soutenir et façonner ce réseau emblématique qui accueille résidents et visiteurs de tous âges!

#### EXIGENCES

- Avoir complété au moins une (1) année d'études universitaires en génie, géographie, aménagement urbain, design urbain, ou dans un programme connexe au poste.
- Bilingue dans les deux langues officielles (français et anglais).
- Détenir un permis de conduire valide (**Ontario : classe G, Québec : classe 5**) et être en mesure de fournir un bon dossier de conduite.
- Être âgé(e) d'au moins 19 ans.

#### CONDITIONS D'EMPLOI

- Doit être disposé(e) à visiter divers sites.
- Doit être disposé(e) et physiquement capable d'utiliser un vélo pour des visites de sites dans les secteurs assignés.
- Doit être disposé(e) à travailler à l'extérieur dans des conditions météorologiques variées.
- Doit porter un uniforme fourni par la CCN.
- Doit respecter les codes de sécurité en vigueur sur les chantiers de construction, y compris le port de l'équipement de protection individuelle approprié, comme les chaussures approuvées par la CSA (non fournies par l'employeur).
- Disponible de travailler occasionnellement un horaire de quarts basé sur les besoins opérationnels pour soutenir des événements spéciaux et le programme vélos-weekend.

#### EXPÉRIENCE, CONNAISSANCES ET COMPÉTENCES

- Excellentes aptitudes interpersonnelles et communication orale/écrite en français et anglais; aisance à interagir avec collègues, entrepreneurs et public.
- Attention au détail, compétences en documentation de projet, capacité à prioriser et respecter des échéances multiples.
- Capacité à travailler en équipe et de façon autonome; esprit critique et d'analyse.



## NATIONAL CAPITAL COMMISSION COMMISSION DE LA CAPITALE NATIONALE

- Maîtrise d'Excel et des logiciels GIS; facilité à adopter de nouvelles technologies et à formuler des recommandations pour l'aménagement du Sentier.

### **RESPONSABILITÉS PRINCIPALES**

- Assister dans la mise en œuvre du plan d'action stratégique du Sentier et soutenir la collecte de données sur le réseau.
- Inspecter/évaluer l'état des sentiers et des biens, en identifiant les besoins pour respecter les normes de la CCN.
- Préparer et finaliser la documentation de projet, incluant rapports, plans, devis et photos.
- Organiser la distribution des cartes du Sentier et l'installation d'affiches pour le programme du babillard.

### **TAUX DE RÉMUNÉRATION**

Les taux de rémunération des étudiant(e)s suivent généralement les directives du Conseil du Trésor, mais certains postes sont rémunérés selon le travail effectué plutôt que le niveau d'études de l'étudiant.